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capaz de decirnos públicamente ¿cuál es la hoja de ruta para 
la integración del servicio de resonancias en una empresa 
pública de salud o en el servicio sanitario público valen-
ciano? Solamente eso hoy, tiene una cuarta oportunidad a 
que el Botànic se pronuncie, ¿empresa pública de salud o 
servicio público sanitario?

Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies .

Acabarà l’honorable consellera donant resposta final.

La senyora consellera de Sanitat Universal i Salut Pública:

Mire, no voy a hacer ahora mismo un debate con usted sobre 
cuál es la herramienta que vamos a utilizar para esta incor-
poración del personal, pero usted no confunda la tecnología 
con el personal. Porque la tecnología ya le digo que quedará 
en la conselleria de sanitat y, por tanto, los equipos estarán a 
disposición de los profesionales que están en cada uno de los 
departamentos de salud. No confunda. Y cuestión distinta 
son los trabajadores que hay que incorporar porque nos tene-
mos que subrogar al recibir también esa tecnología, que, por 
cierto, está prácticamente toda ella al final de su vida.

Por tanto, no confunda, señor Llopis. Las dos cuestiones 
son gestión directa y no tiene nada que ver el personal con 
dónde queda la tecnología. Y ya le digo que la tecnología 
quedará incorporada en los departamentos de salud .

Mire, el instrumento será el más adecuado y, además, 
llevará mejoras a nuestros hospitales, va a garantizar que 
la dirección del servicio organice el trabajo asistencial en 
cada centro . Creo que con esto le contesto . La dirección 
del servicio organizará el trabajo asistencial en los centros 
y ofreceremos la solución para aquellos trabajadores que 
proceden de la UTE para poder cumplir también con esa 
subrogación que es la que nos obliga la ley.

Yo tengo una pregunta para usted. ¿Y usted qué opina de la 
privatización? (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, consellera .

Passarem a la següent pregunta, la que formula l’il·lustre 
diputat . . ., (veus) Felipe Carrasco . (Veus) Ah!

Senyor Fernando Llopis, pareix que la vacuna li ha donat a 
vosté més energia de la que normalment té . (Rialles) De la 
qual cosa ens alegrem, ens alegrem .

La següent pregunta la formularà l’il·lustre diputat Felipe 
Carrasco a l’honorable conseller d’economia sostenible i 
sectors productius. Quan vosté vullga, senyoria.

El senyor Carrasco Torres:

Gràcies, president .

Señor conseller, las noticias sobre Feria Valencia desde que 
ustedes gobiernan siempre son negativas. Hemos pasado 
desde la preocupación por la situación patrimonial hasta 
la angustia institucional, porque ustedes han llevado a 
Feria Valencia a las puertas de la quiebra. Hay que añadir 
un pequeño detalle y es que nadie de su gobierno está 
pensando en el plan estratégico para feria postpandemia . 
El modelo de feria se ha cambiado, pero lo único que uste-
des saben es que no saben darle una solución para la feria . Y 
todos pasaremos, pero la feria debe de continuar.

Por todo ello, ¿puede usted hoy explicar con claridad cuál 
es el modelo patrimonial, económico y de gestión de Feria 
Valencia para su Consell?

Gracias, president . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria.

Contestarà l’honorable conseller . Conseller, té vosté la paraula .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Molt bé . Moltes gràcies, president .

Senyor Carrasco. Vosté sap que, malgrat la situació de la 
pandèmia, aquest Consell continuem amb el suport i el full 
de ruta marcat en la reestructuració del model firal, amb 
l’objectiu que tant Fira València com IFA afermen la seua 
contribució en la promoció turística, industrial i comercial de 
la nostra economia, i que siguen el millor expositor interna-
cional de les nostres empreses .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller .

Continuarà la pregunta l’il·lustre diputat Felipe Carrasco, 
sobre el model de gestió de Fira València.

Quan vosté vullga, senyoria.

El senyor Carrasco Torres:

Gràcies, president .

Señor Climent, pocas explicaciones, espero que en la 
segunda parte dé muchas más .



Número 78  ¦  17-06-2021 Pàg. 4067

Porque lo único que ha podido usted evidenciar es una 
situación de normalidad, en esos 29 segundos que usted 
ha empleado . Ha querido dar una situación de normalidad . 
Y esto no es real, y usted lo sabe perfectamente. Ascer ha 
dicho públicamente, la patronal de la cerámica, que existe 
«un problema político y económico de gran magnitud». 
Cuando dice político, se refiere personalmente a usted.

Y no le tengo que recordar para nada que Cevisama aporta 
el 30 % de los ingresos de Feria Valencia y que ha amena-
zado con abandonar Feria Valencia. Esto, de llegar a ocurrir, 
sería un fracaso a la Comunidad Valenciana, pero especial-
mente iría vinculado a usted, un fracaso para usted .

Pero la Confederación de Empresarios Turísticos de la 
Comunidad Valenciana también le ha señalado a usted públi-
camente y le ha pedido dos cosas, esencialmente. En primer 
lugar, que se aclaren, el señor Soler y usted, el conseller 
Climent . Y, en segundo lugar, que dejen de crear inseguridad 
jurídica. Esto es muy grave, que una institución, una asocia-
ción como es turística de la Comunidad Valenciana le diga al 
Consell que deje de crear inseguridad jurídica es para hacér-
selo ver .

Señor Climent, esto son les Corts Valencianes. Espero 
que no venga a discutir conmigo, porque lo que yo le pido 
simplemente es la respuesta del Consell . Y, si su respuesta 
va a ir no a dar soluciones, realmente empezaré a plan-
tearme para qué sirve el conseller de economía . No podemos 
quejarnos, y espero que no lo haga.

Se lo dije aquí yo hace cuatro meses, tan solo hace cuatro 
meses le di una pista sobre lo que están haciendo otras 
regiones europeas con sus ferias . Alemania, por ejemplo, ha 
dado 660 millones a sus Länder para que puedan restable-
cer la competitividad pospandemia, a la feria de Frankfurt, 
Hanover, Dusseldorf, etcétera. Italia 440 millones para 
Milán, Bolonia, Florencia; incluso Escocia, que no es un refe-
rente a nivel ferial internacional, ha dado 120 millones de 
euros para hacer más competitivas a sus ferias.

Sin embargo, si lo comparamos con el trato que le está 
dando el Consell a Feria Valencia, solo cabe un adje-
tivo, es humillación e indignación. No me ha contestado 
a la pregunta que yo le he formulado, y espero que en la 
segunda parte de su interlocución pueda hacerlo .

Lo único que sí que sé, y usted no lo ha dicho en ningún 
momento de los que ha participado en debate aquí, 
hablando de Feria, es que la Feria no tiene presidente, conse·
ller. Sigue sin liquidez, sigue con retraso de pagos a provee-
dores, sigue sin plan estratégico, sigue sin financiación sufi-
ciente, sigue sin un solo proyecto europeo, perdiendo 
apoyos de sectores importantes para la economía valenciana 
y sin modelo jurídico estos seis años, señor conseller .

Por tanto, lo único que sabemos es que usted deja de ser 
creíble en el momento de que no es capaz de aportar una 
solución. Siento ser yo portador de estas malas noticias para 
usted, pero el problema, señor conseller, no es si corporación 
de derecho público o no, o si deuda o déficit. El problema 
son directamente ustedes y la única solución vendrá cuando 
ustedes dejen de gobernar en la Comunitat Valenciana.

Gràcies, president . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria.

Contestarà el conseller a la qüestió plantejada.

Té la paraula l’honorable conseller, Rafael Climent .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Moltes gràcies, president .

Senyor Carrasco. Mil milions. Mil milions. Un poquet de 
vergonyeta hauria de tenir amb les seues declaracions. 
(Aplaudiments) Un poquet de vergonyeta. Mil milions, mil 
milions .

A més a més, la seua ironia agra és que ja no fa gràcia a 
ningú, a ningú. I, a més a més, és capaç de posar algunes 
asseveracions en boca d’altres. Vosté és un hermeneuta, és 
un hermeneuta pur i dur. Per tant, faça-s’ho mirar, perquè no 
van tenir la capacitat de fer absolutament res, sinó de crear 
el problema i no solucionar-lo. I eixa és la seua realitat.

I vaig a contestar-li . Mire, aquest Consell des de 2015 vam 
estudiar la situació de Fira i vam planificar i vam comen-
çar a gestionar bé. Des del 2016, Fira presenta beneficis. 
Ja li ho vaig explicar fa unes setmanes, en el juliol del 2017 
vam encetar el nostre full de ruta amb la signatura del proto-
col d’intencions entre Generalitat, Ajuntament de València i 
Fira Mostrari Internacional de València per tal de possibili-
tar el procés de reestructuració de la institució en els àmbits 
financers, societari i de negoci, pels quals vosté pregunta. 
Procés de reestructuració que vam dur a terme mitjançant 
els decrets llei 8/2017 i 7/2017 .

Actualment, després d’un procés de més de tres anys, que 
s’ha vist afectat i allargat per la pandèmia provocada per la 
COVID-19, estan a punt de culminar-se els processos esta-
blerts en el Decret llei 7/2017.

Parlem del model econòmic . El desenvolupament del pla 
de negoci 2017-2021 dona bons resultats i aconsegueix, 
fins l’arribada de la crisi sanitària provocada per la COVID-
19, que els comptes de la institució milloren per damunt de 
les previsions. Així les coses, el disseny del pla de negoci 
2021-2024 recull propostes de millora de l’activitat princi-
pal i incorpora, a més, noves línies de negoci, com són els 
serveis associats a restauració i servei d’àpats, serveis d’hos·
pitality i serveis de màrqueting i patrocinis, estratègia que a 
hores d’ara s’està replantejant per a adaptar-la a l’escenari 
post-COVID.

Parlem del model societari, de què vosté també pregunta . La 
conselleria d’economia sostenible està treballant en la defi-
nició del model societari que millor responga a les neces-
sitats estratègiques de Fira València per a potenciar el seu 
paper de dinamitzador econòmic i eina de competitivitat al 
servei del teixit productiu valencià.

Situació patrimonial. Vull recordar-li que el passat 26 de 
febrer del 2021 es va signar un acord amb l’Ajuntament de 
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València, que supose que vosté haurà seguit, mitjançant 
el qual s’afecten al servei d’interés general autonòmic de 
promoció de fires comercials oficials les propietats munici-
pals compreses dins del recinte firal i ens transmet la titu-
laritat d’aquestes, de manera gratuïta, a la Generalitat, que 
mantindrà la titularitat d’aquests béns i immobles mentre 
continuen afectes a l’ús o servei públic que motiva la muta-
ció demanial .

I, per concloure, senyor Carrasco. Li puc dir que la nostra 
proposta és traure endavant un projecte decret llei 
d’institucions firals, on es reconeixeria que les institucions 
firals valencianes són corporacions de dret públic sense 
ànim de lucre . I, per tant, mantenen el caràcter d’associació 
d’utilitat pública dependents de la Generalitat, sense detri-
ment dels interessos privats que puguen perseguir . A més, 
per al compliment dels seus fins, gaudiran de personalitat 
jurídica pròpia i plena capacitat d’obrar, la seua estructura 
i funcionament seran democràtics i estaran subjectes en 
l’exercici de les seues activitats a la tutela de la Generalitat.

En els mateixos anys que porta este govern, hem fet 
quaranta mil vegades i coses més que el temps que van 
tindre vostés per a poder resoldre també un tema que 
vostés mateixos van provocar. Senyor Carrasco, vergonya: 
mil milions que vostés han posat damunt de la taula perquè 
paguem tots i totes les valencianes .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller .

La següent pregunta, la 810, la formula l’il·lustre diputat 
David García, en nom del Grupo Vox Comunidad Valenciana, 
a l’honorable conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball.

El senyor García Gomis:

La doy por reproducida, señor presidente.

El senyor president de les Corts Valencianes:

Dona per reproduïda la pregunta, que té a vore amb el 
programa d’ocupació juvenil 2014-2020 .

Li contestarà l’honorable conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Moltes gràcies, president .

Senyor diputat. Des de 2015 fins l’inici de la pandèmia, l’atur 
juvenil va abaixar 14 punts, des d’un 37 % fins un 23 % en 

l’últim trimestre de 2019. Com la majoria de les crisis, la 
situació provocada per la COVID-19 ha afectat principal-
ment els col·lectius vulnerables, com és el dels joves també. 
No obstant això, les dades actuals, comptant amb els efectes 
de la pandèmia, mostren un descens de set punts de l’atur 
juvenil respecte de 2015, i continuaran millorant.

Sé que vosté no vol que parlem de dades, però després 
també parlarem, si de cas, de projectes .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, conseller .

Té la paraula l’il·lustre diputat David García per a acabar de 
concretar la pregunta al conseller .

El senyor García Gomis:

Muchas gracias, señor presidente .

37 segundos en resumir seis años de trabajo, señor Climent .

Mire, no nos intenten engañar, porque yo sé que me puede 
intentar engañar, pero, mire... Ustedes están vendiendo 
ahora triunfo donde solamente hay fracaso y mala gestión. 
Por mucho que maquille los datos, usted sabe como yo que 
ahora, en la época estival, los datos son los mejores del año. 
Y ustedes saben que venimos de una situación catastrófica 
y, por poco que mejoren, esos brotecitos verdes ustedes los 
van a vender como un triunfo . Hacen dos trampas . Esa es 
la primera y, la segunda, compararla con la crisis y achacarla 
al Partido Popular, cuando esa crisis viene de Zapatero, del 
2008 .

Y yo le voy a preguntar, señor Climent. ¿Es un triunfo que 
el 10 % de los hogares de la Comunidad Valenciana tenga 
a todos sus miembros en el paro, un 1 % por encima de la 
media española? ¿Es un triunfo que sigamos siendo la cuarta 
región de España con mayor desempleo juvenil? ¿Es un 
triunfo que la deuda siga creciendo y estemos ahora mismo 
en 51.100 millones y sigue creciendo?

Mire, señor Climent, yo no dudo de su buena fe, de sus 
buenas palabras y, además, siempre le agradezco el tono y la 
forma que tiene para con este diputado, pero es que ahora 
mismo nos encontramos en situaciones tan catastróficas que 
Alicante roza un 20 % de desempleo, seis puntos más por 
encima de Valencia, por lo que empieza a haber un desequi-
librio total de las provincias en la Comunidad Valenciana. 
Pero es que si comparamos el cuarto trimestre de 2019 con 
el primero de 2021, hemos pasado de un 26 % de desem-
pleo juvenil a un 41 % .

Y somos el peor país de la Unión Europea en paro juve-
nil . Estamos a la cola, señor Climent . Aquí no ha funcionado 
nada, que estamos hablando del futuro de nuestros jóvenes, 
que tienen que aceptar contratos que no quieran..., contra-
tos que no van acorde con su formación y que no quieren 


